

Historical Papers

Communications historiques



William (Bill) Acheson

Volume 21, numéro 1, 1986

Winnipeg 1986

URI : <https://id.erudit.org/iderudit/030943ar>

DOI : <https://doi.org/10.7202/030943ar>

[Aller au sommaire du numéro](#)

Éditeur(s)

The Canadian Historical Association/La Société historique du Canada

ISSN

0068-8878 (imprimé)

1712-9109 (numérique)

[Découvrir la revue](#)

Citer ce document

(1986). William (Bill) Acheson. *Historical Papers / Communications historiques*, 21(1). <https://doi.org/10.7202/030943ar>

All rights reserved © The Canadian Historical Association/La Société historique du Canada, 1986

Cet article est protégé par la loi sur le droit d'auteur. L'utilisation des services d'Érudit (y compris la reproduction) est assujettie à sa politique d'utilisation que vous pouvez consulter en ligne.

<https://apropos.erudit.org/fr/usagers/politique-dutilisation/>

érudit

Cet article est diffusé et préservé par Érudit.

Érudit est un consortium interuniversitaire sans but lucratif composé de l'Université de Montréal, l'Université Laval et l'Université du Québec à Montréal. Il a pour mission la promotion et la valorisation de la recherche.

<https://www.erudit.org/fr/>

WILLIAM (BILL) ACHESON

William (Bill) Acheson is a graduate of the New Brunswick Teachers College, the University of New Brunswick (BA and MA) and the University of Toronto (PhD). His doctoral thesis was "The Social Origins of Canadian Industrialism: A Study in the Structure of Entrepreneurship, 1880–1910." He was initially appointed to the Department of History of the University of New Brunswick as a sessional lecturer in 1963 and he has remained at UNB with the exception of a year as visiting associate professor of History at York University for the academic year 1976–77. He currently holds the rank of professor at UNB.

He has published extensively in business, economic, and Atlantic Canadian history with articles in *Social History/Histoire sociale*, the *Canadian Historical Review*, *Acadiensis*, *Ontario History*, *Studies in Canadian Business History* (ed. D. S. Macmillan), *The Burden of Unity* (ed. David Bercuson), and the *Harvard Business History Review*. He has recently published *St. John: The Making of a Colonial Urban Community* and coauthored, with David Frank and James D. Frost, *Industrialization and Underdevelopment in the Maritimes, 1880–1930*.

He has been a member of the editorial board of *Acadiensis* between 1971 and 1974 and from 1975 to the present, and served as editor of the journal between 1974 and 1975. He was a member of the council of the Canadian Historical Association from 1975 to 1978. Professor Acheson has served on many university and departmental committees and was acting chairman of the Department of History in 1981.



William (Bill) Acheson est un diplômé du *New Brunswick Teachers College*, de l'université du Nouveau-Brunswick (B.A. et M.A.) et de l'université de Toronto (Ph.D.). Sa thèse s'intitule: *The Social Origins of Canadian Industrialism: A Study in the Structure of Entrepreneurship, 1880–1910*. En 1963, il devint chargé de cours au département d'histoire de l'université du Nouveau-Brunswick (U.N.B.). Il est depuis resté à l'U.N.B. où il est actuellement professeur titulaire, sauf en 1976–1977 où il fut professeur associé invité à l'université York.

Il a publié de nombreux ouvrages canadiens en histoire des affaires, économiques et de l'Atlantique dans *Histoire sociale/Social History*, *Canadian Historical Review*, *Acadiensis*, *Ontario History*, *Studies in Canadian Business History* (éditeur, D. S. Macmillan), *The Burden of Unity* (éditeur, David Bercuson)

et la *Harvard Business History Review*. Il a publié deux livres en 1985: *St. John: The Making of a Colonial Urban Community* et, avec David Frank et James D. Frost, *Industrialization and Underdevelopment in the Maritimes, 1880–1930*.

Il fut membre du comité éditorial d'*Acadiensis* entre 1971 et 1974, et aussi, depuis 1975, de même qu'éditeur de ce journal (1974–1975). Il a été membre du conseil de la S.H.C. de 1975 à 1978. Le professeur Acheson a servi dans plusieurs comités départementaux ou universitaires et fut directeur par intérim de son département d'histoire en 1981.